
 

 

__________________________________________________________________________ 

Datum:  21. března 2013 

Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Ullrich Jahn, Iva Pichová, Hana Sychrová, Radek Pohl, Zlatko 
Janeba 

Omluveni: Jiří Jiráček, Jitka Moravcová, Tomáš Obšil 

Hosté: Zdeněk Hostomský, Ivo Starý 
 
Program:  
 
Program: 
1/ Schválení programu a zápisu z minulého zasedání dne 28. února 2013 
2/ Financování činnosti vědeckých týmů (mzdové limity) a případná diskuse o vnitřním 
mzdovém předpisu 
3/ Investice OPPK-2 – skenovací elektronový mikroskop (SEM) 
4/ IOCB Invited Lecture Series - výzva k navrhování řečníků 
5/ Výsledky hodnocení výkonnosti vědeckých a vědecko-servisních týmů v roce 2012 
6/ Různé (např. Monitorovaní pohybu osob v rekonstruovaném areálu ÚOCHB) 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis ze zasedání dne 28. února 2013 a program 
jednání. 
 
 
Ad 2) Rada vyslechla informace ředitele ohledně návrhu financování vědeckých týmů, jehož 
plánovaná implementace je leden 2014. Hlavním cílem je dlouhodobé snižování nákladů 
instituce, tj. redukovat mimo jiné osobní náklady (největší výdajová položka rozpočtu), s tím 
související nové mzdové limity, dále redukovat vnitřní dotace týmů a naopak motivovat 
externí financování (granty atd.). Současně byla zdůrazněna nutnost připravit instituci na 
další roky omezeného příjmu z licenčních poplatků.  
 
Usnesení: 
Rada souhlasí s koncepcí vedení dlouhodobě snižovat náklady instituce, jehož 
součástí je i zodpovědné hospodaření v oblasti osobních nákladů. Zároveň si však 
uvědomuje, že osobní náklady budou vždy tvořit největší část výdajů ústavu. Po velmi 
zevrubné diskusi Rada vzala na vědomí úsilí ředitele o nastavení nových mzdových 
limitů pro vědecké týmy, které může být závislé na velikosti skupiny a navrhla řediteli 
zahrnout její připomínky do této koncepce. Rada žádá ředitele o velmi detailní 
prezentaci nového modelu financování skupin na jejím dalším zasedání. 
 
 
Ad 3) Rada vyslechla informace dr. I. Starého o plánované investici -  Skenovací elektronový 
mikroskop, primárně určeného pro skupiny I. Starého a P. Cíglera. Přístroj vyniká vysokými 
rozlišovacími schopnostmi (velká hloubka ostrosti – trojrozměrný aspekt), které umožňují 
pozorování a analýzu vnitřní struktury vzorku a vizualizaci jednotlivých molekul. Využívá se 
v mnoha oblastech např. v materiálovém výzkumu, biologických aplikacích, molekulární 
elektronice a organické nano-chemii. Suplování přístroje se doposud řeší s partnerskými 
ústavy, nicméně spolupráce je drahá a časově náročná. Rada diskutovala možné využití 
přístroje pro více skupin, jeho investiční a servisní náklady a možné kofinancování.  
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Usnesení: 
Rada doporučuje zakoupení přístroje (skenovací elektronový mikroskop) pro využití 
ve výše zmiňovaných oborech. Nicméně žádá doplňující informace týkající se 
možnosti pořízení přístroje od dalších dodavatelů a tím docílení co možná nejlepší 
ceny. Přes svůj kladný postoj Rada považuje hodnotu investice za velmi významnou 
s ohledem na to, že jde o přístroj pro dvě skupiny a bude pozorně sledovat jeho 
budoucí využití. 
 
 
Ad 4) Rada byla písemně informována o pozvaných řečnících na ÚOCHB – IOCB Invited 
lectures, kteří již byli schváleni a z různých důvodů zatím ještě nepřijeli. Zároveň se připojuje 
k výzvě Dr. Ireny Staré vedoucím týmů, aby do 5. dubna 2013 navrhovali možné kandidáty 
na zvané řečníky. 
 
 
Ad 5) Rada vyslechla informace ředitele o připravovaných výsledcích hodnocení výkonnosti 
vědeckých a vědecko-servisních týmů v roce 2012. Ředitel upřesňuje, že kvantitativní 
ukazatel výkonnosti bude prezentován nově i s variantou zahrnutí mzdy vedoucího týmu.  
Kvalitativní ukazatel výkonosti bude předmětem hodnocení nejlepší práce za uplynulý rok. 
K tomuto ukazateli bude vydána Informace vedení s upřesňujícími informacemi. 
 
 
Ad 6)  
 

 Rada diskutovala o probíhajícím zkušebním monitorováním osob v budově C. 
 

 Rada projednala návrh ředitele na udělení čestné medaile za Zásluhy o Akademii věd 
ČR pro paní Boženu Petschovou. 

 
Usnesení: 
Rada zásadně nesouhlasí s monitorováním pohybu osob (RTLS, real-time location 
systém) v rekonstruovaném ÚOCHB. Rada vzala na vědomí, že velmi problematický 
zkušební provoz již probíhá v budově C a naléhavě doporučuje vedení, aby zvážilo jiné 
možnosti splnění požárních a bezpečnostních předpisů. Rada se domnívá, že 
monitorování pohybu osob je v rozporu ze zákony České republiky. 
 
 
Rada jednomyslně doporučila návrh na udělení čestné medaile paní Boženě 
Petschové. 
 
 
 
Příští zasedání Rady ÚOCHB se uskuteční ve čtvrtek 25. dubna 2013 od 14:00 hod. 
v zasedací místnosti ředitele. 
 
 
 
 

Zapsal: M. Munzar 

 

 

Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


